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Exploring Top 9 Contemporary Art Styles And Their Characteristics

If you are new to the art world, you probably have many questions about art types and how to interpret art. It can be challenging to define when it comes to contemporary art because it includes a wide array of concepts, themes, and subject matters. Contemporary art is the type of art that is solely made and produced by artists of modern-day society. This art style usually depicts paintings, sculpture, photography, installation, performance, and video art. 

Today’s artists work in a wide range of culturally diverse, multifaceted, and technologically advanced mediums. Contemporary art is inspiring and visually pleasing. This specific art style allows viewers to inspire and understand the artist’s vision to become a better version of themselves. 

Contemporary artists try to explore personal and cultural identity through their work. By working in a wide range of mediums, contemporary artists try hard to reflect the complex issues that significantly impact today’s rapidly changing world.

This article highlights the top 9 contemporary art styles that will help you quickly understand the artwork.

1. Abstract art

Abstract art originates from unnatural objects, such as geometric patterns, shapes, and formats. This type of art is based on landscapes and figures and depicts simplicity, spirituality, and purity. Abstract art is all about colors, lines, textures, patterns, compositions, and processes. 

2. Figurative Art

Figurative art describes modern art that genuinely depicts the real-world issue by using the human figure. This art type's ultimate goal is to provide a realistic representation of life by using illusionary characteristics. In the contemporary art world, this art style can also be used with other art types such as minimalist, cubist, and abstract art to create masterpieces. 

3. Geometric Art

As the name suggests, geometric art represents different shapes, angles, lines, points, and elements, totally inspired by geometry. This contemporary art style uses a wide array of geometric shapes, such as circle, square, triangle, and rectangles to make complex shapes and objects. Geometric art designs come in different types, sizes, and shapes.

4. Minimalist Art

Minimalism is a type of abstract art that uses different geometric shapes, such as square, rectangle. The main idea behind using this type of art is used to depict reality without any imitation. It represents different aspects of the real world, such as landscapes, persons, experiences, emotions, and feelings. Minimalist artwork depicts a highly purified form of beauty, simplicity, truth, and harmony.

5. Still Life Art

Still, Life art is one of the essential types of Western art that represents still life paintings and dead sculptures. This type of artwork includes nearly all types of human-made or natural objects, such as fruits, vegetables, food, games, and other inanimate objects. In contemporary art, still life art is used to depict the celebration of material pleasures and remind viewers about the brevity of human life.

6. Typography

Typography is a contemporary art style that uses existing and modern typefaces to arrange text and appropriately convey the message—basically, typeface design letters of alphabets that express specific techniques, feelings, and brand identity. Typography art is one of the most important aspects of the contemporary art design used in the print and web design industry.

7. Pop Art
Pop art is one of the most famous artistic developments that emerged in reaction to commercial cultures, mass media, and consumerism. In this type of artwork, artists use commonplace objects, newspapers, comic strips, bottle cans, road signs, and other popular commercial world items to convey their message. 

Artists are allowed to incorporate names, logo designs, and images of celebrities into their artwork. Artists have complete freedom to take inspiration from any source or object. 

8. Surrealist Art

Surrealism is an artistic and philosophical movement that was flourished in Europe between World War I and II. Surrealist art mainly focuses on exploring irrational and subconscious notions. 

Surrealist artists enjoy experimenting with different languages and objects to convey their internalized thoughts. Surrealist art usually portrays incredible graphics and proactive imagery.

9. Sculpture Art

Sculpture art is a three-dimensional art made by four basic processes: carving, modeling, casting, and constructing. 
Carving is a sculptural technique that uses different tools to create a shape by cutting a solid material such as wood or stone. 

In the process of casting, artists have to make a mold and then pour a liquid material. 

In the modeling phase, artists build-up shapes by using soft material, such as clay or wax. 

The last step of constructing and assembling involves bending, folding, stitching, welding, weaving, and other techniques to build sculptures. These techniques are used to create sculptures of a different variety of objects and materials.

Изучение 9 лучших стилей современного искусства и их характеристик 
Современное искусство — это вид искусства, который создается и производится исключительно художниками современного общества. Этот художественный стиль обычно изображает картины, скульптуру, фотографию, инсталляцию, перформанс и видеоарт. 
Нынешние художники работают в широком спектре культурно разнообразных, многогранных и технологически продвинутых сред.  Искусство вдохновляет и визуально радует. Этот особый художественный стиль позволяет зрителям вдохновлять и понимать видение художника, чтобы стать лучшей версией себя. 
Современные живописцы пытаются исследовать личную и культурную идентичность через свои работы. Работая в самых разных средах, современные художники изо всех сил стараются отразить сложные проблемы, которые существенно влияют на сегодняшний быстро меняющийся мир. 
В этой статье представлены 9 лучших стилей современного искусства, которые помогут вам быстро понять произведение искусства. 
1. Абстракционизм
Абстрактное искусство возникает из неестественных объектов, таких как геометрические узоры, формы и форматы. Этот вид живописи основан на пейзажах и фигурах и изображает простоту, одухотворенность и чистоту. Абстракционизм — это все о цветах, линиях, текстурах, узорах, композициях и процессах. 
1. Фигуративное искусство 
Фигуративное искусство описывает современное искусство, которое действительно изображает проблему реального мира, используя человеческую фигуру. Конечная цель этого вида искусства - обеспечить реалистичное представление жизни с использованием иллюзорных характеристик. В мире современного искусства этот художественный стиль также можно использовать с другими видами искусства, такими как минимализм, кубизм и абстракционизм, для создания шедевров.
3.Геометрическое искусство 
Как следует из названия, геометрическое искусство представляет собой различные формы, углы, линии, точки и элементы, полностью вдохновленные геометрией. Этот стиль современного искусства использует широкий спектр геометрических фигур, таких как круг, квадрат, треугольник и прямоугольник, для создания сложных форм и объектов. Геометрические художественные рисунки бывают разных типов, размеров и форм. 
4. Минималистское искусство 
Минимализм — это вид абстрактного искусства, в котором используются различные геометрические формы, такие как квадрат, прямоугольник. Основная идея использования этого вида живописи заключается в изображении действительности без какого-либо подражания. Он представляет различные аспекты реального мира, такие как пейзажи, люди, переживания, эмоции и чувства. Минималистские произведения искусства изображают очищенную форму красоты, простоты, правды и гармонии. 
5. Натюрморт
Искусство натюрморта - один из основных видов западного искусства, представляющий натюрморты и мертвые скульптуры. Этот тип произведений  включает почти все типы искусственных или природных объектов, таких как фрукты, овощи, продукты питания, игры и другие неодушевленные предметы. В современном искусстве натюрморт используется для изображения торжества материальных удовольствий и напоминания зрителю о краткости человеческой жизни. 
6. Типография 
Типографика — это современный художественный стиль, в котором используются существующие и современные шрифты для упорядочения текста и надлежащей передачи сообщения — в основном, шрифтовые буквы алфавита, которые выражают определенные методы, чувства и идентичность бренда. Искусство типографики является одним из наиболее важных аспектов современного художественного дизайна, используемого в индустрии полиграфии и веб-дизайна.
7. Поп-арт 
Поп-арт — одно из самых известных художественных направлений, возникших как реакция на коммерческие культуры, средства массовой информации и потребительство. В этом типе произведений искусства художники используют обычные предметы, газеты, комиксы, банки из-под бутылок, дорожные знаки и другие популярные коммерческие предметы мира, чтобы передать свое сообщение. 
Художникам разрешено включать в свои работы имена, логотипы и изображения знаменитостей. Они имеют полную свободу черпать вдохновение из любого источника или объекта. 
8. Сюрреалистическое искусство 
Сюрреализм — художественное и философское движение, процветавшее в Европе между Первой и Второй мировыми войнами.  Оно в основном сосредоточено на исследовании иррациональных и подсознательных понятий.
Художники-сюрреалисты любят экспериментировать с разными языками и объектами, чтобы передать свои внутренние мысли. Сюрреалистическое искусство обычно изображает невероятную графику и активные образы. 
9. Скульптура 
Искусство скульптуры — это трехмерное искусство, состоящее из четырех основных процессов: резьбы, моделирования, литья и конструирования. 
Резьба — это скульптурная техника, в которой используются различные инструменты для создания формы путем резки твердого материала, такого как дерево или камень. 
В процессе литья граверы должны сделать форму, а затем залить жидкий материал. 
На этапе моделирования скульпторы создают формы, используя мягкий материал, такой как глина или воск. 
Последний этап конструирования и сборки включает в себя сгибание, складывание, сшивание, сварку, плетение и другие методы создания скульптур. Эти приемы используются для создания скульптур из различных предметов и материалов.

